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П Р О Т О К О Л 

 

 

№ 2/28.03.2024 г. 

 

 

РЕДОВНО ЗАСЕДАНИЕ НА СЪВЕТА ЗА НАБЛЮДЕНИЕ ПО 

ЗАКОНА ЗА ХОРАТА С УВРЕЖДАНИЯ 
 

 

Днес, 28.03.2024 г., в сградата на институцията на омбудсмана на 

Република България, с адрес: гр. София, ул. „Георг Вашингтон“ № 22, Заседателна 

зала, се проведе редовно заседание на Съвета за наблюдение по Закона за хората 

с увреждания.  

 

Присъстваха следните членове на Съвета: 

 

 

1. Светослав Чернев – заместник-председател на Съвета и представител 

на организациите на и за хора с увреждания;  

2. Проф. д.н. Стоян Ставру – представител на Българска академия на 

науките;  

3. Д-р Ева Жечева – представител на омбудсмана на Република 

България; 

4. Д-р Иван Дечев – представител на омбудсмана на Република 

България; 

5. Ани Андонова – представител на организациите на и за хора с 

увреждания; 

6. Антоанета Пенева – представител на организациите на и за хора с 

увреждания; 

7. Мария Кръстева – представител на организациите на и за хора с 

увреждания; 

 

 Отсъстват проф. д-р Диана Ковачева – Председател на Съвета за 

наблюдение и представител на омбудсмана на Република България, Елена 

Чернева – представител на омбудсмана на Република България; доц. д-р Ана 

Джумалиева и проф. д-р Баки Хюсеинов  

Секретар: Грета Савчева 

 

 Присъстваха още: 
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 Д-р Поля Христова – представител на Комисия за защита от 

дискриминация; 

           

Заседанието има необходимия кворум и беше открито в 10:37 ч. от д-р Иван 

Дечев.  

Заседанието протече при следния дневен ред: 

1. Обсъждане на Годишна програма за дейността на Съвета за 

наблюдение. 

2. Обсъждане на Годишен доклад за дейността на Съвета за наблюдение 

за 2023 г. 

3. Обсъждане на действия на Съвета за наблюдение във връзка със 

съществуващите затруднения за адекватно изплащане на полагащите се пенсии за 

инвалидност на хората с увреждания след явяване пред органите на медицинската 

експертиза. 

4. Разни. 

В установения срок не са получени предложения за включване на 

допълнителни точки в дневния ред. 

След кратко въведение и припомняне на решения от учредителното 

заседание д-р Иван Дечев даде думата на членовете за предложения и допълнения 

по проекта за дневен ред. 

Тъй като нямаше предложения и допълнения по дневния ред, той беше 

подложен на гласуване. 

Дневният ред беше приет с единодушие. 

По точка 1:  

Обсъждане на Годишна програма за дейността на Съвета за 

наблюдение.  

Г-н Дечев представи Годишната програма на Съвета и даде думата на 

членовете за бележки и предложения.   

Г-н Светослав Чернев направи няколко предложения за включване в 

програмата, а именно: 
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- Съветът да поиска информация от комисията по здравеопазване в 49 

Народно събрание докъде са стигнали разговорите и обсъжданията по въпросите 

за редките болести, тъй като полученият отговор от Министерство на 

здравеопазване, по негово мнение, не дава достатъчно яснота и не кореспондира 

с  направените искания; 

- Съветът да поиска среща с министъра на транспорта, на която да бъде 

объден проблемът с достъпността на транспортните средства за хората с 

увреждания, особено на железопътния транспорт; 

- Да бъде създаден специален регистър на постъпили жалби от хора с 

увреждания, за да се знае от какво имат нужда при пътуване и какви затруднения 

срещат; 

Г-жа Мария Кръстева предложи Съветът да инициира среща с 

представители на НЗОК, на която да се обсъди въпросът за медицинските изделия. 

В списъка на медицинските изделия, заплащани от НЗОК, да бъдат включени нови 

такива и да бъдат увеличени средствата за тях. 

Г-жа Ани Андонова предложи Съветът да инициира въвеждане на 

регламенти при пътуване на лица с увреждания, които да задължат превозвача да 

им оказва пълно съдействие.      

Проф. Ставру обърна внимание, че като цяло обществото не е запознато с 

проблемите на хората с увреждания. Изрази тревогата си, че липсват 

информационни кампании и не се използват всички допустими възможности да 

се работи за повишаване чувствителността на обществото за проблемите на хората 

с увреждания.  

Д-р Ева Жечева сподели, че въпреки инициативите на омбудсмана за 

популяризиране на правата на хората с увреждания, липсват конкретни проекти.  

Членовете на Съвета се обединиха около идеята, че трябва активно да се 

търсят и използват всички възможности за срещи с комисиите по здравеопазване, 

образование и транспорт в Народното събрание, както и на местно ниво, на които 

да се работи за спазване на правата на хората с увреждания. 

 Членовете дискутираха възможностите за по-натъшни действия за 

разглеждане на представените проблеми. Приеха програмата и решиха да си дадат 

срок до 05.04.2024г. за представяне на конкретни предложения и допълнения по 

отношение на медицинските изделия, помощните средства и съоръженията, 
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приобщаващото образование, както и във връзка с достъпността на средата. 

Приеха още, че по отношение на включените в Програмата области за действие 

на Съвета и направените предложения ще бъдат проведени отделни заседания на 

Съвета и ще бъдат дискутирани какви мерки да бъдат предприети.  

По точка 2: 

Обсъждане на Годишен доклад  за дейността на Съвета за наблюдение 

за 2023 г. 

Иван Дечев представи доклада в резюме и даде възможност за бележки. 

Такива нямаше и Годишния доклад на Съвета за наблюдение за 2023г. бе приет 

единодушно.   

По точка 3: 

Обсъждане на действия на Съвета за наблюдение във връзка със 

съществуващите затруднения за адекватно изплащане на полагащите се 

пенсии за инвалидност на хората с увреждания след явяване пред органите 

на медицинската експертиза. 

Иван Дечев обясни, че предлагането на тази точка в дневния ред е 

продиктувано от многобройните жалби на хора с увреждания и техните семейства, 

които са ощетени от действията на териториалните поделения на НОИ, след като 

са предприети действия по оспорване на издадено експертно решение пред НЕЛК.   

Независимо от отправените препоръки и срещите с ръководството на НОИ 

все още проблемите продължават, като по този начин се засягат правата на 

заинтересованите граждани. 

Всичко това дава повод в началото на 2024 г. да бъдат изпратени нови 

становища от омбудсмана до министъра на труда и социалната политика и 

управителя на НОИ. В становищата е акцентирано върху пет основни точки, които 

бяха обсъдени една по една. 

Съветът реши да бъде подкрепено становището на омбудсмана, като 

бъдат изпратени препоръки до министъра на труда и социалната политика и 

до управителя на НОИ.  

По точка 5:  

Разни  
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Д-р Жечева напомни, че омбудсманът ще организира нова среща между 

заинтересованите страни във връзка с проблемите при обучението на децата със 

СОП, изготвянето на индивидуални и функционални оценки  за тях, и ще бъде 

направена нова препоръка този път освен до МОН, но и до МЗ и МТСП. Обърна 

внимание колко е важен проблемът с тези деца, затова и настоя заинтересованите 

страни да представят становища на тази бъдеща среща. 

Иван Дечев закри заседанието в 11:57 ч. 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ: ..................................... 

 Име, фамилия, подпис 

   

ЧЛЕНОВЕ: 

1. .......................................... 
Име, фамилия, подпис 

 

2. .......................................... 
Име, фамилия, подпис 

 

3. .......................................... 
Име, фамилия, подпис 

 

4. .......................................... 
Име, фамилия, подпис 

 

5. .........................................

Име, фамилия, подпис 

 

6. .........................................

Име, фамилия, подпис 

 

7. .........................................

Име, фамилия, подпис 

 

8. .........................................

Име, фамилия, подпис 

   

  

 СЕКРЕТАР:...............................................  

  име, фамилия, подпис 

           

    


